

(5)

*The Economic and Social Council*

*Decides* that consultative status should be withdrawn from the following organizations:

International Association of Democratic Lawyers  
International Organization of Journalists.

B

#### HANDBOOK OF NON-GOVERNMENTAL ORGANIZATIONS

*The Economic and Social Council,*

*Considering* that the Union of International Associations has published a *Yearbook of International Organizations* which includes information regarding a comprehensive number of international non-governmental organizations, and

*Taking note of* the intention of the Union of International Associations to continue the publication of such a yearbook on an annual basis, and to take into account in future editions suggestions offered and information made available by the United Nations,

*Expresses* the hope that the Secretary-General will offer the Union of International Associations as much information and co-operation as possible; and

*Decides* not to give any further consideration, at this time, to the publication by the United Nations of a handbook concerning non-governmental organizations.

### 335 (XI). Draft rules for the calling of non-governmental conferences

*Resolution of 20 July 1950* <sup>139</sup>

*The Economic and Social Council,*

*Having been consulted* by the Secretary-General with regard to the preparation of draft rules for the calling of non-governmental conferences in accordance with General Assembly resolution 367 (IV),

*Advises* the Secretary-General that it approves the following draft rules for the calling of non-governmental conferences; and

*Recommends* that the Secretary-General submit these draft rules to the General Assembly:

#### " Rule 1

" The Economic and Social Council, after consultation with the Secretary-General, may at any time decide to call a non-governmental conference on any matter within its competence.

<sup>139</sup> See 395th meeting of the Council.

(5)

*Le Conseil économique et social*

*Décide* de retirer le statut consultatif aux organisations suivantes:

Association internationale des juristes démocrates  
Organisation internationale des journalistes

B

#### RÉPERTOIRE DES ORGANISATIONS NON GOUVERNEMENTALES

*Le Conseil économique et social,*

*Considérant* que l'Union des associations internationales a publié un *Répertoire des organisations internationales*, qui contient des renseignements sur un nombre très important d'organisations non gouvernementales,

*Prenant acte* de l'intention qu'a l'Union des associations internationales de publier ce répertoire tous les ans et de tenir compte, dans les éditions ultérieures, des suggestions présentées et des renseignements fournis par l'Organisation des Nations Unies,

*Exprime* l'espoir que le Secrétaire général fournira à l'Union des associations internationales des renseignements aussi nombreux et une coopération aussi large que possible; et

*Décide* de ne pas donner d'autre suite, pour l'instant, au projet de publication, par l'Organisation des Nations Unies, d'un répertoire des organisations non gouvernementales.

### 335 (XI). Projet de règlement concernant la convocation des conférences non gouvernementales

*Résolution du 20 juillet 1950* <sup>139</sup>

*Le Conseil économique et social,*

*Ayant été consulté* par le Secrétaire général au sujet de la préparation d'un projet de règlement concernant la convocation des conférences non gouvernementales, conformément à la résolution 367 (IV) de l'Assemblée générale,

*Informe* le Secrétaire général qu'il approuve le projet de règlement ci-dessous concernant la convocation des conférences non gouvernementales; et

*Recommande* que le Secrétaire général soumette ce projet de règlement à l'Assemblée générale:

#### " Article premier

" Le Conseil économique et social, après avoir consulté le Secrétaire général, peut à tout moment décider de convoquer une conférence non gouvernementale pour examiner toute question relevant de sa compétence.

<sup>139</sup> Voir la 395<sup>e</sup> séance du Conseil.

**" Rule 2**

" 1. When the Council has decided to call a conference, as provided for in Rule 1, it shall:

- " (a) Prescribe the terms of reference;
- " (b) Fix the date, the place and the appropriate duration of the conference and prepare its provisional agenda;
- " (c) Determine who shall be invited;
- " (d) Make recommendations for financing, subject to the applicable regulations, rules and resolutions of the General Assembly;
- " (e) Make such other arrangements in connexion with the conference as it sees fit.

" 2. The Council may decide to entrust the Secretary-General with any of these tasks or authorize him to introduce such modifications as circumstances require.

**" Rule 3**

" The Secretary-General shall notify all Members of the United Nations of the conference and shall send them copies of the provisional agenda. He shall also inform each Member State of the invitations issued."

**336 (XI). Calendar of Conferences for 1951**

*Resolution of 16 August 1950*<sup>140</sup>

*The Economic and Social Council*

*Expresses* its high appreciation of the invitation of the Government of Chile to hold its twelfth session in Santiago de Chile; and, in pursuance of rules 2 and 6 of its rules of procedure, and rules 1, 2 and 3 of the rules of procedure of functional commissions;

*Decides* to postpone a decision as to the venue of its twelfth session until a date during the fifth regular session of the General Assembly;

*Decides* that its thirteenth session will be held in Geneva commencing 3 July 1951;

*Expresses* its general approval of the Calendar of Conferences submitted by the Secretary-General in consultation with the Interim Committee on Programme of Meetings;<sup>141</sup> and

*Authorizes* the Secretary-General, after consultation with the Interim Committee on Programme of Meetings, to make necessary adjustment in the Calendar of Conferences of subsidiary bodies in 1951.

<sup>140</sup> See 414th meeting of the Council.

<sup>141</sup> See the Annex to this resolution, page 84.

**" Article 2**

" 1. Lorsque le Conseil a décidé de convoquer une conférence, ainsi qu'il est prévu à l'article premier, il doit:

- " a) Définir le mandat de la conférence;
- " b) Fixer la date, le lieu ainsi que la durée convenable de la conférence et établir son ordre du jour provisoire;
- " c) Déterminer les organisations qui seront invitées;
- " d) Faire les recommandations au sujet du financement, en tenant compte des règlements, des prescriptions et des résolutions de l'Assemblée générale applicables en la matière;
- " e) Prendre, en ce qui concerne la conférence, toutes autres dispositions qu'il estimera nécessaires.

" 2. Le Conseil peut décider de charger le Secrétaire général de l'une quelconque des tâches mentionnées ci-dessus, ou l'autoriser à y apporter les modifications exigées par les circonstances.

**" Article 3**

" Le Secrétaire général informera tous les Membres de l'Organisation des Nations Unies de la convocation de la conférence et leur fera parvenir des exemplaires de l'ordre du jour provisoire. Il informera également chacun des Etats Membres des invitations qui auront été faites."

**336 (XI). Calendrier des conférences pour 1951**

*Résolution du 16 août 1950*<sup>140</sup>

*Le Conseil économique et social*

*Exprime* sa vive reconnaissance au Gouvernement du Chili, qui l'a invité à tenir sa douzième session à Santiago du Chili; et, en application des articles 2 et 6 de son règlement intérieur, et des articles 1, 2 et 3 du règlement intérieur de ses commissions techniques;

*Décide* de différer toute décision quant au lieu de sa douzième session jusqu'à une date qui se situera entre le début et la fin de la cinquième session ordinaire de l'Assemblée générale;

*Décide* que sa treizième session se tiendra à Genève à partir du 3 juillet 1951;

*Approuve* dans l'ensemble le calendrier des conférences que lui a soumis le Secrétaire général en consultation avec le Comité provisoire du calendrier des séances<sup>141</sup>; et

*Autorise* le Secrétaire général, après avoir consulté le Comité provisoire du calendrier des séances, à apporter les modifications nécessaires au calendrier des conférences des organes subsidiaires en 1951.

<sup>140</sup> Voir la 414<sup>e</sup> séance du Conseil.

<sup>141</sup> Voir l'annexe à la présente résolution, page 85.